
Hodonín -  Oživení ekonomiky, 
postupný odchod poválečných sil-
ných ročníků do důchodu a nao-
pak vstup slabých ročníků na trh 
práce. To jsou příčiny výrazného 
snížení nezaměstnanosti na Ho-
donínsku. V meziměsíčním srov-
nání sice do evidence kvůli ukon-
čení sezonních prací sedm set lidí 
přibylo, z dlouhodobého hlediska 
je ale situace optimističtější. Za-
tímco předloni bylo k poslední-
mu prosinci dvanáct tisíc pětade-
vadesát lidí bez práce (15,16%), 
nyní jich bylo o osmnáct set méně 
(13,33%).

„I když to přišlo s až tříletým 
zpožděním, díky programu minis-
terstva práce pro regiony s mimo-
řádně vysokou nezaměstnaností se 
v okrese skutečně podařilo revita-
lizovat řadu podniků. Také pověst-
ný hrb na grafu, jejž jsme ve vývoji 
zaměstnanosti pokaždé registro-
vali po maturitách, se loni neko-
nal,“ shrnul nové poznatky ředitel 
úřadu práce Vladimír Šťáva. 

Zatímco podle něj postupně  
klesá množství donedávna po-
četných nezaměstnaných z řad 

absolventů, za největší problém 
šéf úřadu nyní považuje kate-
gorii zdravotně postižených. 
Více než na Hodonínsku je jich 
bez práce jen ve velkoměstech, 
Praze, Brně, Ostravě a Karviné.

„Je to životním stylem. V regio-
nu převládaly těžké profese,  zdejší 
člověk se hodně nadřel. Mezi di-
agnózami se také nejčastěji obje-
vují nemoci páteře a pohybového
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aparátu,“ řekl posudkový lékař Jo-
zef Kántor, podle nějž existuje i jiná 
skupina lidí. „V regionu s vysokou 
nezaměstnaností hledají ces-
ty, jak získat práci pro zdra-
votně postižené nebo si ji 
upevnit,“ řekl posudkář k proble-
matice dvou tisíc patnácti neza-
městnaných ze zmíněné kategorie. 
Podle Šťávy jejich vysoký počet 
v  evidenci není způsoben tím, že 

by  se úřad o ně špatně staral. „V 
okrese máme šestnáct chráněných 
dílen, což je víc, než má většina 
krajů v republice, včetně Jiho-
moravského,“ řekl. Dvě stě třia-
šedesát takto zaměstnaných však 
považuje za slabé číslo. O největ-
ší chráněnou dílnu totiž region 
loni přišel s ukončením výroby v 
Kyjovanu. Dnes je největším pro-
vozem hodonínská KAMPI OF-
FICE na výrobu kancelářských 
potřeb, jež před šesti lety začínala 
s dvaceti, dnes zaměstnává 75 lidí

„Pět let jsem nemohla sehnat 
práci. Před rokem se mi konečně 
poštěstilo. Jsem sama, potřebu-
ji peníze i kontakt s lidmi,“ řekla 
jedna ze zaměstnankyň dílny še-
stapadesátiletá Jaroslava Slezáko-
vá. Podle tamního obchodního 
ředitele není stav zaměstnanců 
konečný. „Čas ukáže, zda se to 
podaří, ale plánujeme další pra-
covní místa,“ dává naději lidem 
bez práce Ing. Tomáš Rumíšek.

Eliška Ottová a Lubomír Sucho-
pa patří mezi šťastné, jimž se v chrá-
něné dílně podařilo sehnat práci. 

Článek byl převzat z regionální-
ho deníku Rovnost. 

Problémem jsou zdravotně postižení
Šestnáct chráněných dílen na Hodonínsku nestačí.


